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Uģ klop¼ na naġe dvere letn® pr§zdniny. Pre 

niekoho znamenaj¼ slov§ letn® pr§zdniny oddych, 

z§bava... A pre niekoho to znamen§ koniec star®ho 

a zaļiatok nov®ho obdobia. 26. m§ja sa konali v 

meste TopoŎļany v Dome kult¼ry sl§vnosti 50. 

vĨroļia ġkoly. Pre host² bola pekne vyzdoben§ 

spoloļensk§ s§la. Priġlo pribliģne 300 Ŏud², ktor² sa 

pohodovo c²tili v tomto priestore. S¼ļasŠou 

kult¼rneho programu bola tieģ tradiļne hymna 

ġkoly, ktor¼ odspievala naġa spoluģiaļka 

deviataļka J¼lia Golsk§ s Ņalġ²mi menġ²mi spev§kmi a spev§ļkami. 

 

Naġi deviataci konļia svoj ģivot v z§kladnej ġkole, kde zaģili toho veŎa 

pekn®ho a moģno i menej ¼smevn®ho, ako to uģ prirodzene bĨva ï 

sklamania, radosti, prv® l§sky, z§ģitky... V septembri 2017 zaļn¼ ģiŠ svoje 

nov® obdobie v strednĨch ġkol§ch, kde spoznaj¼ novĨch uļiteŎov, uļiteŎky 

a, samozrejme, novĨch kamar§tov. Chcel by som v mene vġetkĨch 

deviatakov poŅakovaŠ V§m, mil² uļitelia, za to, ģe ste n§s uļili a 

pripravovali na ten skutoļnĨ ģivot. 

 

Deviataci prevzali do svojich vlastnĨch r¼k zodpovednosŠ za veŎk¼ 

sl§vnosŠ, ktor§ sa nazĨva Venļek. Usilovne sa niekoŎko mesiacov uļili 

tancovaŠ spoloļensk® tance s p§nom majstrom Karolom ZaŠkom, ktor®mu 

tieģ patr² jedno veŎk® Ņakujeme. Vġetci deviataci sa nauļili ovl§daŠ svoje 

telo a pohyby, chlapci sa navyġe nauļili ¼cte k dievļat§m. Ich dlhodob® 

¼silie vyvrcholilo 23. j¼na v Kult¼rnom dome TopoŎļany. Na Venļeku sa 

tancoval viedenskĨ a anglickĨ valļ²k, ļaļa... Okrem kr§snych r·b dievļat 

a oblekov chlapcov, sa vġetci pr²tomn² hostia kochali spoloļenskĨmi 

tancami i programom deviatakov, ktorĨ je uģ tradiļne spojenĨ aj s ich 

rozl¼ļkou. Na rozl¼ļke nechĨbalo m§le obļerstvenie. Z§bava vyvrcholila 

diskot®kou. V mene vġetkĨch deviatakov sa s Vami, naġi ļitatelia a 

spoluģiaci, l¼ļim a prajem V§m vġetko dobr® do Ņalġieho ģivota. 

 

Jakub Viziļkaniļ, 9. D 



OpĨtali sme sa pani riaditeŎky 

 

Ak® boli Vaġe zaļiatky v naġej ġkole?  
 

Vol§m sa Gabriela Herodekov§ a uļ²m v naġej 

ġkole 12 321 dn², ļo znamen§ 33 rokov 8 mesiacov 

a 25 dn². Moje zaļiatky boli veŎmi pr²jemn®. Na 

prvej porade 25. augusta 1983 ma medzi prvĨmi 

priv²tala pani uļiteŎka Koz§rov§. A ja som v nemom 

¼ģase sledovala, ako sa napŌŔa trieda pedag·gmi, 

bolo n§s asi 70. Vtedy p§n riaditeŎ Jaroslav Valient 

otvoril pracovn¼ poradu a zaļal sa m¹j prvĨ ġkolskĨ 

rok 1983/84 na z§kladnej devªŠroļnej ġkole 

Tribeļsk§. PªŠ rokov som p¹sobila v malej dedinke, 
 

v triedach bolo 12 aģ 15 ģiakov a zrazu v obrovskej ġkole, v triede bol 

trojn§sobnĨ poļet ģiakov ï 35-36. 
 

Ako sa z uļiteŎky stane riaditeŎka? 

 

Za riaditeŎku sa ned§ vyġtudovaŠ. Je to veŎk§ vĨzva, ktor¼ som v roku 

2002 prijala, keŅ som sa prihl§sila do vĨberov®ho konania. Postupovala 

som po malĨch krokoch, najsk¹r uļiteŎka, potom uļiteŎka v triedach s 

rozġ²renĨm vyuļovan²m matematiky a pr²rodovednĨch predmetov, ved¼ca 

predmetovej komisie matematiky a fyziky, ļlenka metodick®ho zdruģenia 

pri okresnom pedagogickom ¼rade, z§stupkyŔa riaditeŎa ġkoly, p§na 

Slavom²ra Ban§ryho a nakoniec ¼speġn® vĨberov® konanie za riaditeŎku 

ġkoly. 

 

Ak® boli deti kedysi a ak® s¼ dnes? 

 

Dneġn® deti s¼ sebavedomejġie, dok§ģu si uplatniŠ svoje pr§va. 

Gener§cia dneġnĨch ģiakov sa odliġuje od minulĨch, pretoģe s¼ zdatn® v 

informaļnĨch technol·gi§ch. Ale st§le s¼ to iba deti, ktor® sa daj¼ 

formovaŠ. Uļitelia to maj¼ v dneġnej dobe oveŎa Šaģġie, pretoģe sa vytr§ca 

prirodzenĨ reġpekt. 



Ak§ je Vaġa prv§ spomienka na naġu ġkolu? 

 

Za skoro 40 rokov pedagogickej praxe je veŎmi veŎa spomienok. T§ 

celkom prv§ je na mnoģstvo ģiakov 1. septembra 1983 na ġkolskom 

ihrisku a nespoļetn® mnoģstvo p§rov top§nok v ġatniach. Ale nezab¼da 

sa na momenty, keŅ som si naġla v triednej knihe l²stok s textom: Pani 

uļiteŎka sme radi, ģe ste empatick§. To, samozrejme, najviac poteġ². 

Mysl²m, ģe sa m¹ģem pochv§liŠ, ģe som mala vģdy iba sam® dobr® deti, a 

aj keŅ mus²m byŠ obļas pr²sna, ale celĨ ģivot som ich mala rada a vģdy 

ich rada budem maŠ. 

 

Gabriela Herodekov§, riaditeŎka ġkoly  
 
 
 
 
 

 

DeŔ 26. m§ja sa zap²sal do kroniky naġej 

ġkoly ako jednej z tĨch najsl§vnostnejġ²ch. 

Ļas plynie a 50. rokov svojej existencie 

osl§vila pre n§s veŎmi d¹leģit§ inġtit¼cia ï 

naġa ġkola. Hlavn® oslavy tohto vĨroļia sa 
 

zaļali predpoludn²m v sl§vnostne 

vyzdobenej hlavnej s§le Kult¼rneho domu v 

TopoŎļanoch. Aģ 300 pr²tomnĨch sa veŎmi 

dobre c²tilo v tomto prostred², ktor® 
 

pripravila Stredn§ odborn§ ġkola techniky a sluģieb v TopoŎļanoch. Tejto 

sl§vnostnej udalosti sa z¼ļastnili Ing. Petra Bal§ģ, prim§tor TopoŎļian, 

Mgr. Milan Galaba, ved¼ci Krajsk®ho ġkolsk®ho ¼radu v Nitre, Mgr. 

Roman Lebloch, riaditeŎ spriatelenej z§kladnej ġkoly Luhaļovice, z 

Mestsk®ho ¼radu TopoŎļany PaedDr. Martina Maz§Ŕov§, PhD., ved¼ca 

Odboru starostlivosti o obļanov, podnikateŎskĨch ļinnost² a ġkolstva, 

PaedDr. Roz§lia Bez§kov§ z oddelenia odbornĨch a metodickĨch ļinnost² 

Okresn®ho ¼radu Nitra odboru ġkolstva a PaedDr. Helena Ġiġovsk§, 

ġkolsk§ inġpektorka zo Ġkolsk®ho inġpekļn®ho centra Nitra. Pozvan² boli 

aj riaditelia z§kladnĨch a strednĨch ġk¹l okresu TopoŎļany, vġetci poslanci 

MsZ v TopoŎļanoch, Rada ġkoly, rodiļia, bĨval² zamestnanci a sponzori. 



Leitmot²vom kult¼rneho programu 

jubiluj¼cej ġkoly bol ģivot v ġkole, 

sprostredkovanĨ najsk¹r cez kr§tke 

video monol·gy ģiakov a uļiteŎov a 

potom cez sc®nick® p§smo Ļo nov® 

v ġkole. Samotnej realiz§cii 

sl§vnostn®ho programu 

predch§dzala n§roļn§ niekoŎko-

mesaļn§ pr²prava. Nie je jedno-

duch® popri kaģdodennej uļiteŎskej 
 

pr§ci pripraviŠ a nacviļiŠ s deŠmi program, vyrobiŠ rekvizity, obstaraŠ 

kostĨmy, zhotoviŠ kulisy, vĨzdobu a zvl§dnuŠ techniku. VġetkĨm, ktor² sa 

akĨmkoŎvek sp¹sobom podieŎali na realiz§cii a organiz§cii sl§vnostn®ho 

programu a jeho dekorovania, srdeļne Ņakujeme.. 
 
 

Gejza Sitkey, Tom§ġ Kov§ļik, uļitelia 

 
 
 
 
 
 
 

 

KoŎko rokov uļ²te v ġkole? P§ļili sa V§m oslavy 50. vĨroļia 

zaloģenia ġkoly? Ļo ģel§te naġej ġkole do Ņalġ²ch rokov... 
 

aƎǊΦ !ƭŜȄŀƴŘǊŀ aǊƛȌƻǾł όс ǊƻƪƻǾ ǳőƝ Ǿ ǑƪƻƭŜύ 

 

Bola to veŎmi pekne a prec²zne 

pripraven§ akcia. VeŎa uļiteŎov, ģiakov a 

inĨch Ŏud² pomohlo, bolo to kr§sne. 

 

Ġkole prajem spokojnĨch ģiakov, 

spravodlivĨch rodiļov a uļiteŎov, 

ktor² uļia srdcom. 

 

 

aƎǊΦ Wŀƴŀ DŀƭƭŀǎƻǾł όмф ǊƻƪƻǾ ǳőƝ Ǿ ǑƪƻƭŜύ 

 

Ćno, veŎmi. 

 

Nech sa jej dar² tak ako doposiaŎ, nech 

m§ veŎa dobrĨch a ¼speġnĨch ģiakov 

a nech sa v nej deti c²tia dobre. 



 

aƎǊΦ ½ǳȊŀƴŀ [ǳƪłőƻǾł όмл ǊƻƪƻǾ ǳőƝ Ǿ ǑƪƻƭŜύ 
 
 

Ćno, veŎmi sa mi p§ļil program. Celkov§ 

vĨzdoba s§ly bola ohromuj¼ca a kr§sny 

program bol na vysokej ¼rovni. 

 

Naġej ġkole by som priala, aby sa 

naŅalej mohla rozv²jaŠ do kr§sy. Priala 

by som jej veŎa usilovnĨch ģiakov a 

ġikovnĨch pedag·gov. 
 
 
 
 

 

aƎǊΦ !ƴŘǊŜŀ wȅōŀƴǎƪł όнл ǊƻƪƻǾ ǳőƝ Ǿ ǑƪƻƭŜύ 

 

Program bol d¹stojnĨ a kr§sny, veŎmi sa 

mi p§ļil. 

 

VeŎa dobrĨch ģiakov, veŎa tvorivĨch s²l 

a lepġie medziŎudsk® vzŠahy. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

aƎǊΦ {ƛƭǾƛŀ {ŎƘƳƛȊƛƴƎƻǾł όр ǊƻƪƻǾ ǳőƝ Ǿ ǑƪƻƭŜύ 

 

Ćno, veŎmi sa mi p§ļilo, bol veŎmi p¼tavĨ 

program 

 

Nech vydrģ² eġte Ņalġ²ch 50 rokov, 

dobrĨch ģiakov, aby bola st§le 

pokrokov§. A dobrĨch uļiteŎov a 

veŎa v²Šazstiev. 

 

Nat§lia Mikuġov§ a Sabina Sekmanov§, 6. A 



Sumene  

(Alebo ak chcete ï svedomie) 

 

Vybral som pre v§s tento pr²beh, pretoģe je vo vĨchodŔiarskom n§reļ².... 

 

Temer mi vandl²k s cestom na bobaŎky padol z r¼k, keŅ sa to dievļisko 

zjavilo vo dver§ch. Veļer pred Vilijou. ĂNo, ģe by sa tu ġ²rila v¹Ŕa orechovĨch 

medved²ch labiek a ġkorice, ned§ sa povedaŠ. Sk¹r ļujem puch prasaļiny.ñ 

ĂDov§ram huspeninu a...ñ ĂA to sa deŔ pred ĠtedrĨm dŔom var²? Malo to byŠ 

uģ d§vno hotov® alebo urobiŠ medzi sviatkami. Uģ si zabudla na to, ako si 

utekala do lesa, keŅ vo vaġom dvore zakliali prasa, tieģ deŔ pred Vilijou?! Pol 

valala Ša hŎadalo. Aģ Ša tvoj dedko uģ za tmy naġiel skoro primrznut¼ v 

premoļenĨch tepl§koch na bukovom pni obrastenom striebrosivĨmi hlivami.ñ 

ĂBolo mi Ŏ¼to toho prasiatka.ñ A teraz ti nie je Ŏ¼to, ģe z takĨch istĨch sviniek 

a ich malĨch labiek var²ġ huspeninu?ñ ĂTo je in®...ñ Ă Nie kamar§tka moja nie 

je to in®, len tvoj uhol pohŎadu je inĨ.ñ Ļo tĨm mysl²ġ?ñ ĂNiļ in®, len ģe si 

polavila. Zo vġetk®ho. Mala si dve 
 

mal® deti, roboty vyġe hlavy, dvan§sŠ§rov¼ z§hradu, k tomu muģa a 

vġetko si zvl§dla. Aj k¼renie uhl²m. Od septembra do m§ja si r§no 
 

o piatej na podpalku triesky richtovala. Pristihol ta pritom tvoj otec, ktorĨ 

bol prvĨ a poslednĨ raz u teba na n§vġteve a skorm¼tenĨ z toho ļo videl, 

povedal: Dzivko moja, ta to nepasuje, ģe by baba drevo rubala... Aj keŅ si 

z gazdovskej rodiny, videla si ty dakedy svoju mamu alebo babku drevo 

r¼baŠ?ñ ĂNie.ñ No vid²ġ, ako si si svojho ġuhaja nauļila, tak®ho si mala. Ale 

nie o Ŕom je reļ. Nech si je tam, kde je, a nech sa m§ dobre. Ty si sa 

popsula. To ļo si niekedy urobila spakruky, dnes na to potrebujeġ tri dni.ñ 

ĂVieġ to ide s vekom a...ñ ĂToto si nemala povedaŠ ani n§hodou. Uģ si 

zabudla ako tvoja osemdesiatroļn§ babka s batohom sena jak chmara, 

ani ju vidno nebolo, z druhej strany valala priġla podveļer domov, umyla si 

ruky od hliny, podojila kravy a zamiesila na chlieb pre siedmych Ŏud² na 

celĨ tĨģdeŔ? Za svitania vstala, pomodlila sa pred ikonou Isuska a r§no ti 

uģ nakr§jala ļerstvĨ chleb²k do ġkoly.ñ ĂAle teraz je to in®. Ned§vno sme s 

Joģkom o tom debatovali. Bola som rada, keŅ mi potvrdil, ģe to uģ 



nebude ako predtĨm, ģe uģ sme sa do istej miery vypovedali. A p²saŠ 

eġte...?ñ ĂA teraz mi povedz obŎ¼ben¼ intelektu§lnu hl§ġku, ģe je to ¼nava 

materi§lu. S tĨm na mŔa nechoŅ. A Joģko nech sa pozrie na svoju ģenu, 

ktor§ lieta ako prepelica medzi Bratislavou a ViedŔou a ¼navu materi§lu 

na nej nebadaŠ.ñ ĂVieġ, to je in®, keŅ m§ niekto presn® term²ny, to s¼ tie 

stimuly, ktor®...ñ ĂTak si tie stimuly urļ sama. M§ġ slobodn¼ v¹Ŏu a nikdy si 

nemala toŎko ļasu pre seba ako teraz. Aj keŅ t§ prasacia v¹Ŕa namiesto 

orechov a ġkorice neb§rs nepasuje, mohla by si mi trochu odrezaŠ z toho 

kolienka. Ale aj s mastnĨm, a chren²k k tomu pros²m. Joj, ak§ dobrota. 

Lepġ² neģ milovan². O rok pr²dem zas.ñ Najradġej by som to dievļisko bola 

hnala kadeŎahġie. Ale m¹ģete vyhnaŠ vlastn® sumene? 

 

Jakub Viziļkaniļ, 9. D 
 

Z novodobej hist·rie naģej ģkoly 

 
 

Po n§stupe novej riaditeŎky tejto ġkoly, 

Mgr. Gabriely Herodekovej, sa zaļ²na 

p²saŠ novodob§ hist·ria ġkoly. Zaļali sa 

aj stretnutia s d¹chodcami, bĨvalĨmi 

uļiteŎkami a uļiteŎmi tejto ġkoly. 

Najļastejġie sa uskutoļŔovali v 

predvianoļnom ļase a vģdy bolo na ļo 

spom²naŠ. V ġkolskom roku 2003/2004 

boli poloģen® z§klady sl§vnostnĨch 
  

akad®mi² s bohatĨm programom hlavne pre rodiļov ģiakov. Aj v Ņalġ²ch 

rokoch to bola predovġetkĨm prezent§cia umeleckĨch schopnost² ģiakov v 

r¹znych ģ§nroch. Rovnako v tomto 
  

ġkolskom roku zaļali aj trad²cie 

venļeka za ¼ļasti rodiļov a uļiteŎov. 

Pre ģiakov deviatych roļn²kov je to 

z§ver kurzu spoloļensk®ho tanca a 

z§roveŔ ich rozl¼ļka so z§kladnou 

ġkolou. Od tohto ġkolsk®ho roka sa v 

jeho z§vere pravidelne stret§vaj¼ 



pegadogick² i nepedagogick² pracovn²ci ġkoly na pr²jemnom poseden² v 

peknom prostred² mimo TopoŎļian, najļastejġie na salaġi Kostr²n. 

D¹stojn® boli aj kaģdoroļn® oslavy DŔa uļiteŎov. V ġkolskom roku 

2004/2005 zaļ²na v ġkole pracovaŠ ġkolskĨ psychol·g, ktorĨ vytvoril 

inġtit¼ciu ģiackeho parlamentu. 

 

V j¼ni 2006 sa ġkola z¼ļastnila na F·re pedagogiky v bratislavskom 

N§rodnom tenisovom centre. Bola to perfektn§ prezent§cia ġkoly s 

panelovou vĨzdobou a vĨstupmi ģiakov 5.A triedy. 

 

V tomto obdob² zaļ²na ġkola realizovaŠ mnoh® projekty. Zapojilo sa do 

nich veŎa ģiakov a uļiteŎov a ġkola s nimi dosiahla vynikaj¼ce ¼spechy. Na 

tomto priestore ich nie je moģn® vġetky vymenovaŠ, ale bolo ich niekoŎko 

desiatok. Boli zameran® na r¹zne predmety a vedn® odbory, ġpeci§lne 

vĨchovn® predmety, projektov® vyuļovanie, environment§lnu vĨchovu, ale 

aj na spoloļensk¼ problematiku a ġport. Od ġkolsk®ho roka 2005/2006 

pokraļuje ġkolskĨ ļasopis Tribeļan uģ v pravidelnom vyd§van² troch ļ²siel 

v kaģdom ġkolskom roku. 

 

Ġkola zaļala dosahovaŠ st§le vªļġie ¼spechy v r¹znych s¼Šaģiach ģiakov 

a predmetovĨch olympi§dach. V tomto obdob² to boli stovky najvyġġ²ch 

ocenen² na ¼rovni okresu, kraja i v celoslovenskom meradle. VeŎk® 

¼spechy boli dosiahnut® v recitaļnĨch, liter§rnych, vĨtvarnĨch i 

individu§lnych ġportovĨch s¼Šaģiach ģiakov. ńaleko to dotiahli aj ġportov® 

kolekt²vy v r¹znych ġportoch. Ġkola v tomto obdob² takmer pravidelne 

dosahovala v s¼Šaģiach ģiakov tie najvyġġie ocenenia v okrese TopoŎļany 

a viackr§t aj popredn® a 1. miesto v celom Nitrianskom kraji v konkurencii 

viac ako 300 z§kladnĨch ġk¹l. Ģiaci dosahovali ¼spechy aj v mestskĨch 

s¼Šaģiach Topvedam a Bez Šah§ka o ... . 

 

V roku 2007 bola zrekonġtruovan§ ġkolsk§ jed§leŔ, z ktorej sa stala 

takmer reprezentat²vna miestnosŠ. Poļas pr§zdninovĨch mesiacov v j¼li a 

auguste 2007 bolo zrekonġtruovan® pr²zemie hlavnej budovy. TĨkalo sa to 

hlavne nov®ho vydl§ģdenia chodieb a tieģ ġatn² ģiakov. Stali sa 

kultivovan²m a hygienicky uzatvorenĨm priestorom. 

 

ĠkolskĨ rok 2007/2008 bol vĨznamnĨ hlavne v tom, ģe ġkola sa hneŅ od 

jeho zaļiatku pripravovala na 40. vĨroļie jej zaloģenia. Bola to obrovsk§ 



vĨzva najmª pre vedenie ġkoly. Tieto oslavy vġak vĨrazne prekroļili vġetky 

oļak§vania. Slovo d¹stojn® je slab® a veŎkolep® nie je prehnan®. Na tieto 

oslavy bol pozvanĨ aj predseda vl§dy SR Robert Fico, bĨvalĨ ģiak tejto 

ġkoly. Doj²mavĨ bol jeho emot²vny pr²hovor v preplnenej jed§lni ġkoly 

vz§cnymi hosŠami. Nevyhol sa ani futbalov®mu z§pasu v muģstve 

bĨvalĨch ģiakov ġkoly spolu s uļiteŎmi proti jej futbalovĨm talentom. 

Oslavy pokraļovali sl§vnostnou akad®miou v kinos§le Spoloļensk®ho 

domu v TopoŎļanoch a ukonļilo ich sl§vnostn® posedenie v ġkolskej 

jed§lni, kde sa dobre c²tili aj z§stupcovia dlhoroļne spriatelenej ġkoly z 

Luhaļov²c. FutbalovĨ z§pas sa odohral na novom ihrisku mal®ho futbalu, 

ktor® sa v r§mci aktivity vtedajġej vl§dy SR budovali predovġetkĨm v 

ġkolskĨch are§loch. 

 

29. m§ja 2008 sa uskutoļnilo priateŎsk® stretnutie ġkoly so ZĠ Luhaļovice, 

ktor® sa premietlo aj do ġportov®ho z§polenia medzi ġkolami. Od tohto 

ġkolsk®ho roka svoje aktivity rozvinula aj ġkolsk§ kniģnica, ktor§ sa eġte 

viac otvorila ģiakom a dok§zala ich zmobilizovaŠ do viacerĨch aktiv²t. 

Pestr® to mali aj ģiaci 1. stupŔa mimo vyuļovania, keŅ ġkolskĨ klub pre 

nich v kaģdom ġkolskom roku pripravoval viacer® atrakt²vne aktivity, na 

ktorĨch sa prejavovala aj ich tvorivosŠ. 
 

V ġkolskom roku 2008/2009 nast¼pil p§n Ġtefan MakovĨ do funkcie 

z§stupcu riaditeŎky ġkoly pre druhĨ stupeŔ, kde mohol z¼roļiŠ svoje 

dlhoroļn® sk¼senosti. ĠkolskĨ rok zaļal otvoren²m Zelenej n§uļno ï 

oddychovej z·ny, rozvinul sa projekt Adam. V novembri a decembri 

prebehol v ġkole TĨģdeŔ glob§lneho vzdel§vania, realizoval sa projekt 

Zdravie v ġkole ï cesta k sebe, ktorĨ bol cennĨ z pohŎadu medziŎudskĨch 

vzŠahov. V apr²li ģiaci prvĨch aģ ġtvrtĨch roļn²kov s¼Šaģili v olympi§de 

piatich ġportovĨch discipl²n. 

 

19. j¼n 2009 bol za ¼ļasti prim§tora mesta Ing. Petra Bal§ģa krstom 

hymny ġkoly. Na jej realiz§ciu sa podujal Pavol NovotnĨ, bĨvalĨ ģiak ġkoly 

a na texte hymny sa podieŎal p§n uļiteŎ Gejza Sitkey. Prekvapila svojou 

ŎahkosŠou zapamªtania mel·die, hravosŠou a hlavne d¹stojnosŠou 

refr®novej mel·die hodnou hymny a tieģ vynikaj¼ceho vystavania textu 

dvoch strof a prekr§sneho refr®nu. Hymnu naspievala Barbora Bal¼chov§. 
 

Vynikaj¼ca gener§cia robotikov dosiahla veŎk® ¼spechy aj v celosvetovom 



meradle, keŅ sa z¼ļastnila so svojimi t²mami od roku 2009 na siedmich 

majstrovstv§ch sveta. ChĨbali len v roku 2012 v Mexiku, kam sa tieģ 

prebojovali, ale v tomto roku nez²skali dostatok finanļnĨch prostriedkov. 

 

ĠkolskĨ rok 2009/2010 zaļal stretnut²m s mestskĨmi policajtmi, zaļali sa 

prech§dzky po n§uļnom chodn²ku Duchonka ï Kulh§Ŕ a ģiaci sa v okt·bri 

stretli s p§nom Jozefom ĻervenĨm na besede o minulosti TopoŎļian. V 

tom istom mesiaci besedovali s prim§torom mesta a pripomenuli si aj 

Medzin§rodnĨ deŔ ġkolskĨch kniģn²c. Ģiaci navġt²vili vianoļn¼ ViedeŔ a v 

apr²li to bol pªŠdŔovĨ pozn§vac² z§jazd do LondĨna. Deviataci besedovali 

s Petrom Kr§likom, riaditeŎom Apponiho m¼zea v Oponiciach. ńalej sa 

rozv²jal projekt eTwinning a realizovali sa nov® formy vyuļovania v 

projekte Ģoch§ri sa uļia so Ģoch§rikom. DŔa 1.j¼na 2010 na Tribeļsk¼ 

zav²tal World Harmony Run, nes¼ŠaģnĨ ġtafetovĨ beh, ktorĨ m§ za cieŎ 

podporovaŠ medzin§rodn® priateŎstvo. 

 

Riadiacim org§nom Ministerstva vĨstavby a region§lneho rozvoja SR 

spolu s mestom TopoŎļany ako investorom sa zaļal v m§ji 2010 realizovaŠ 

projekt Zateplenia a moderniz§cie tejto z§kladnej ġkoly. Bol 

spolufinancovanĨ Eur·pskou ¼niou vo vĨġke 85 % z Eur·pskeho fondu 

region§lneho rozvoja a spolufinancovanĨ zo ġt§tneho rozpoļtu vo vĨġke 

10 %. Jeho celkov§ hodnota predstavovala sumu viac ako jeden a pol 

mili·na eur. Tento projekt bol dokonļenĨ v pl§novanom term²ne ï v 

novembri 2011. Hlavne pre vedenie ġkoly to bolo veŎmi n§roļnĨch 18 

mesiacov, pretoģe so stavebnĨm veden²m bolo potrebn® s¼stavne 

komunikovaŠ a koordinovaŠ ļinnosŠ tak, aby nebolo naruġen® vyuļovanie, 

keŅ bolo nutn® premiestŔovaŠ cel® poschodia s triedami i kabinetmi 

uļiteŎov. Obohacoval sa aj interi®r ġkoly smerom k odbornĨm uļebniam. 

Uģ viac ako desaŠ rokov sl¼ģi ģiakom a uļiteŎom trieda na druhom 

poschod² s r¹znymi moģnosŠami projektov®ho vyuļovania. V uģ²van² bola 

aj relaxaļn§ miestnosŠ. Od ġkolsk®ho roka 2011/2012 je k dispoz²cii aģ 

pªŠ uļebn² s poļ²taļovou technikou a dve uļebne s interakt²vnou tabuŎou. 

 

ĠkolskĨ rok 2010/2011 zaļal zmenou na poste vedenia ġkoly, keŅ p§na 

Ġtefana Makov®ho, krorĨ odiġiel do d¹chodku, vo funkcii z§stupkyne 

riaditeŎky ġkoly pre 2. stupeŔ nahradila pani Anna Krajļ²kov§. Okrem 

tradiļnĨch akci² a programov zaujalo stretnutie so spisovateŎkou Gabrielou 



Futovou, ktor® sa uskutoļnilo 20. m§ja 2011 v ġkolskej kniģnici. Jej 

pr²tomnosŠ a program s Ŕou bol inġpir§ciou nielen pre ģiakov, ale poļas 

pracovn®ho semin§ra aj pre vyuļuj¼cich oboch stupŔov ZĠ. 30. m§ja 

2011 navġt²vila ġkolu SpoloļnosŠ na ochranu dravĨch vt§kov ZayFerus a 

10. j¼na sa uskutoļnila ģiacka olympi§da pre ģiakov 1. stupŔa. 

 

Od ġkolsk®ho roka 2010/2011 ģiaci zaļali dosahovaŠ eġte vĨraznejġie 

¼spechy v individu§lnych i kolekt²vnych ġportoch od okresnĨch cez krajsk® 

i celoslovensk® s¼Šaģe. Za ¼ļasŠ a ¼spechy vo vedomostnĨch s¼Šaģiach v 

ġkolskom roku 2010/2011 z²skala ġkola 1. miesto v Nitrianskom kraji, 

ktor®mu, samozrejme, predch§dzalo 1. miesto v okrese TopoŎļany. Na 

prvom mieste v okrese za tento ġkolskĨ rok skonļili aj ġportovci ġkoly a v 

Nitrianskom kraji to bolo 4. miesto. Ģiaci a ģiaļky sa dok§zali presadiŠ aj v 

umeleckĨch s¼Šaģiach Top talent a Sl§vik Slovenska. ObŎ¼ben® boli aj 

TOP orieġky, vedomostn§ s¼Šaģ pre ģiakov 3. a 4. roļn²ka. Ģiaci sa 

pravidelne z¼ļastŔuj¼ s¼Šaģe Na bicykli bezpeļne. 

 

ĠkolskĨ rok 2011/2012 zaļal bez zmien vo veden² ġkoly s 31 triedami, v 

ktorĨch nast¼pilo 630 ģiakov. Z pr§zdnin si Adam Kakula doniesol titul 

majstra sveta z dvojhry v speedbedmintone a Michaela Ģikavsk§ na 

hosŠovan² v kolekt²ve florbalistiek z Nemġovej z²skala neofici§lny klubovĨ 

titul majstra sveta. V polovici septembra sa uskutoļnilo s ¼ļasŠou ġkoly 

medzin§rodn® ġportov® ġtvorstretnutie v Luhaļoviciach. Ģiaci dosiahli 

tradiļn®, ale nie samozrejm® ¼spechy v Topvedame a definit²vne bola 

ukonļen§ veŎk§ zateplovacia a modernizaļn§ rekonġtrukcia ġkoly. 

 

Hist·ria ġkoly je aj o jej vĨraznĨch ģiackych osobnostiach. PripomeŔme 

aspoŔ tri. Peter Pavol Arthur Petr§ġ preuk§zal veŎmi ġirokĨ z§ber 

predmetov s vysokou ¼speġnosŠou. Ako ġpiļka v okrese TopoŎļany a v 

Nitrianskom kraji sa prezentoval v matematickej, fyzik§lnej, dejepisnej a 

geografickej olympi§de. ĐspeġnĨ bol aj v technickej a chemickej 

olympi§de. Neobiġiel ani olympi§du z anglick®ho jazyka. VeŎk® ¼spechy 

dosiahol v Pytagori§de, v Matematickom klokanovi a v Korseme sa dostal 

na ġpiļku Slovenska. Ġkolu reprezentoval aj v Topvedame, RoboCupe a v 

ġachu. Celkove na okresnĨch olympi§dach z²skal ġtyri prv® miesta a v 

celoslovenskĨch s¼Šaģiach medzi prvĨm aģ desiatym miestom obsadil tri 

prieļky. Dorota KoġŠ§lov§ sa stala ¼speġnou st§licou ġkoly hlavne v 



recitaļnĨch a liter§rnych s¼Šaģiach. V recitaļnej s¼Šaģi slovenskĨch 

povest² Ġaliansky MaŠko obsadila v okrese TopoŎļany trikr§t prv® miesto, 

trikr§t 1. miesto v Nitrianskom kraji. Po tĨchto v²Šazstv§ch sa z¼ļastnila aj 

celoslovenskej s¼Šaģe s jednĨm v²Šazstvom. V recitaļnej s¼Šaģi 

Hviezdoslavov Kub²n ġtyrikr§t obsadila 1. miesto v obvodnom kole, dve 

druh® miesta a jedno prv® v okresnom kole. Dvakr§t z²skala prv® miesto v 

liter§rnej s¼Šaģi o ģivotnom prostred². Đspeġn§ bola aj v Topvedame s 

tret²m a prvĨm miestom. V r§mci kolekt²vnej s¼Šaģe Ekofond obsadila 2. 

miesto v celoslovenskom kole. Za liter§rnu tvorbu z²skala aj ļestn® 

uznanie a bola ġ®fredaktorkou ļasopisu Tribeļan. V anglickej recit§cii 

JazykovĨ kvet sa dostala aģ do semifin§le a fin§le v Nitre s Ņalġ²m 

postupom do celoslovensk®ho kola. JednĨm z najvĨnimoļnejġ²ch zjavov 

ģiakov Tribeļskej bol Marek Ġuppa, ktorĨ vynikol vo viacerĨch s¼Šaģiach 

ġirok®ho spektra. Bol vynikaj¼ci v pr²rodovednĨch s¼Šaģiach, ġpiļkovĨ 

svetovĨ robotik, vyhral okresn¼ dejepisn¼ olympi§du a ¼speġnĨ bol aj v 

umeleckĨch s¼Šaģiach. 

 

DŔa 11. m§ja 2012 sa uskutoļnila 

sl§vnostn§ kolaud§cia ġkoly ako projektu 

rekonġtrukcia, moderniz§cia a zateplenie 

ZĠ za ¼ļasti predsedu vl§dy Roberta Fica, 

prim§tora TopoŎļian Petra Bal§ģa a Ņalġ²ch 

host². V ten istĨ deŔ sa ġportovci Tribeļskej 

vr§tili z Luhaļov²c s v²Šazstvom v 

ġportovom s¼peren² so ģiakmi tejto ġkoly. 
 
 

V ġkolskom roku 2012/2013 po Mgr. Elene Dobrej nast¼pila do funkcie 

z§stupkyne riaditeŎky ġkoly pre 1. stupeŔ Mgr. Miriam Hajrov§. 

 

DŔa 11. decembra 2012 sa v kinos§le Spoloļensk®ho domu v 

TopoŎļanoch uskutoļnila ¼chv§tn§ vianoļn§ akad®mia Rozpr§vkov® 

Vianoce a 6. m§ja 2014 sl§vnostn§ akad®mia ku DŔu matiek. DŔa 7. 

okt·bra 2014 sa na p¹de Tribeļskej uskutoļnilo Ņalġie ġportov® stretnutie 

so ZĠ z Luhaļov²c s prevahovou ŎahkoatletickĨch discipl²n, v ktorĨch boli 

uspeġnejġ² hostia. 

 

Ġkola okrem uģ dlhodobo organizovan®ho lyģiarskeho vĨcviku pridala aj 

snowboardingovĨ, organizovala korļuliarsky vĨcvik a plaveck® vĨcviky v 



krytej plav§rni a na letnom k¼palisku. V poslednĨch rokoch takmer 

pravidelne organizovala ġportov¼ olympi§du aj pre ģiakov 2. stupŔa a 

pripravovala aj sl§vnostn® imatrikul§cie ļi pasovania prv§kov. Nezab¼dala 

ani na DeŔ det², organizovala r¹zne karnevalov® podujatia ļi jarmoky. 

 

K hist·rii ġkoly patr² aj oceŔovanie jej pedagogickĨch pracovn²kov ku DŔu 

uļiteŎov MestskĨm ¼radom v TopoŎļanoch a KrajskĨm ¼radom v Nitre za 

dlhoroļn¼ pr§cu v ġkolstve, za pedagogick® vĨsedky vo vzdel§van² det² a 

ml§deģe a vĨznamnĨ pr²nos v rozvoji ġkolstva. Za dlhoroļn¼ ¼speġn¼ 

pedagogick¼ pr§cu oceŔovala riaditeŎka ġkoly svojich pracovn²kov 

plaketou Jana Amosa Komensk®ho. Uģ v roku 2008 pri pr²leģitosti DŔa 

uļiteŎov Mgr. Libuġa Bal§ģov§ prevzala z r¼k ministra ġkolstva J§na 

Mikolaja Mal¼ medailu sv. Gorazda za celoģivotn¼ pedagogicko-vĨchovn¼ 

a organiz§torsk¼ pr§cu, v roku 2010 bola Ŕou odmenen§ Mgr. Elena 

Dobr§ a v roku 2016 prevzala t¼to medailu aj riaditeŎka ġkoly Gabriela 

Herodekov§ od ministra ġkolstva Juraja Draxlera. 

 

V jesennĨch mesiacoch 2016 sa ġkole podarilo zrekonġtruovaŠ atletick¼ 

dr§hu, keŅ gumoasfalt kr§snej tartanovo ï antukovej farby skonļil dlh¼ ®ru 

ġkv§ry a prerastaj¼cej buriny. Zrekonġtruovan® boli aj dve doskoļisk§. 

 

T§to ġkola je vĨrazne dynamickou organiz§ciou a nie je len vtesnan§ do 

rozvrhu hod²n v jednotlivĨch dŔoch. Rozġiruje obzory ģiakov v 

ġirokospektr§lnych s¼Šaģiach, ġportovĨch aktivit§ch, exkurzi§ch a 

pozn§vac²ch z§jazdoch a nov® vyuļovacie i mimovyuļovacie moģnosti 

priniesla aj doba intenz²vneho vyuļovania cudz²ch jazykov. Za pªŠ 

desaŠroļ² t§to ġkola toho veŎa zaģila, preģila, veŎa sa zmenilo a menilo, ale 

vģdy to bolo predovġetkĨm o uļiteŎk§ch, uļiteŎoch, ģiaļkach, ģiakoch a ich 

rodiļoch. V hist·rii tejto ġkoly teda vĨrazne prevaģuj¼ pozit²va, ale rieġili sa 

aj menġie ļi vªļġie probl®my vo vyuļovacom a vĨchovnom procese a 

hlavne probl®my, ktor® sa museli vyskytn¼Š v s¼vislosti so stovkami a 

tis²ckami ģiakov a ģiaļok. 

 

Od 40. vĨroļia otvorenia tejto ġkoly ubehlo desaŠ rokov veŎmi rĨchlo. Boli 

to roky naplnen® pr§cou predovġetkĨm pre ģiakov a ģiaļky. Od zaļiatku 

ġkolsk®ho roka 2016/2017 a hlavne od febru§ra 2017 sa ġkola intenz²vne 
 

pripravovala na d¹stojn® oslavy jej polstoroļnice. Gejza Sitkey, uļiteŎ 



 
    

Ļo vieģ o svojej ģkole? 
1. Kedy sa po prvĨkr§t otvorili br§ny Tribeļskej ġkoly?  

A: 12. septembra 1978 B: 15. apr²la 1999 C: 11. septembra 1967 D: 23. 
janu§ra 1987 
 

2. 18. septembra 1970 n§s priġiel pozrieŠ prezident. Ako sa volal? 
A: Andrej Kiska B: Ivan Gaġparoviļ C: Rudolf Ġuster D: Ludv²k Svoboda 
 
3. Kto koncom osemdesiatych rokov 20. storoļia z²skal v priebehu 4 
rokov tri okresn® prvenstv§ v pedagogickom ļ²tan²?  
A: Ivan Vºpy B: Gejza Sitkey C: Andrea Rybansk§ D: Jana ĻerveŔansk§ 
 
4. Ak§ organiz§cia bola u n§s na ġkole do roku 1989?  

A: Pionierska B: Plaveck§ C: Ġportov§ D: Atletick§ 
 

5. Kedy vyġlo prv® ļ²slo 3beļanu? 
 

A: 1994  B: v novembri 1997 C: v janu§ri 1999 D: v novembri 1991 
 

6. V ktorom roku sa zaļalo vyuļovaŠ v prvej uļebni s 

poļ²taļovou technol·giou v naġej ġkole?  
A: 2001 B: 1999. C: 2003 D: 2000 
 
7. V ktorom ġkolskom roku sa zaļal nacviļovaŠ Venļek? 
 

A: 2005/2006  B: 2003/2004  C: 2008/2009  D: 2011/2012 
 

8. Kedy zaļal v ġkole pracovaŠ prvĨ ġkolskĨ psychol·g?  
A: 1989/1988 B:2000/2001 C:2004/2005 D:2005/2006 
 
9. V akom roku sa zrekonġtruovala ġkolsk§ jed§leŔ? 
 

A: 1999 B: 2006 C: 2007 D: 2001 
 

10. Ak§ zn§ma osobnosŠ sa v ġkolskom roku 2007/2008 

z¼ļastnila osl§v 40. vĨroļia zaloģenia ġkoly?  
A: Ivan Gaġparoviļ B: Peter Sagan C: Robert Fico D: Lionel Messi 



11. 19. j¼na 2009 bola za ¼ļasti prim§tora mesta Ing. Petra Bal§ģa 

pokrsten§ hymna ġkoly. Kto sa okrem inĨch podieŎal na jej 

vyhotoven²?  
A: Pavol NovotnĨ B: Anna God§lov§ C: Ladislav Voz§r D: Tom§ġ Kov§ļik 
 

ODPOVEDE: 1C 2D 3B 4A 5D 6D 7B 8C 9C 10C 11A 

 

Jakub Viziļkaniļ, 9.D 

 

Pr§zdninov§ anketa 

 

V Ļo budeġ robiŠ cez pr§zdniny? 
 

V Ak® najkrajġie mesto si navġt²vil cez pr§zdniny? 
 

V AkĨ najvtipnejġ² z§ģitok si cez pr§zdniny zaģil? 

 

 

 

 

1. Jakub Nikodem, 4. A  
 

Cez pr§zdniny r§d ġportujem, chod²m na 

turistiku a tieģ sa veŎmi r§d k¼pem. 

 

Najviac sa mi p§ļilo mesto Mil§no veŎmi sa mi tam 

p§ļili kostoly a architekt¼ra . 

 

U kamar§ta som liezol na hojdaļku a roztrhli sa 

mi nohavice... 
 
 
 
 

2. Adela St²skalov§, 4. A  
 

Cez pr§zdniny p¹jdeme do Prahy. 

 

Najviac sa mi p§ļila dovolenka v Chorv§tsku 

na ostrove Hvar. 
 

S bratom sme h§dzali kamene a m¹j brat 

omylom hodil kameŔ do baz®na a v baz®ne sa 

spravila diera. 



3. Matej Halmo, 3. D  
 

Cez pr§zdniny budem oddychovaŠ a hraŠ PC hry. 

 

Najviac sa mi p§ļilo mesto New York a bolo tam 

veŎmi pekne. 

 

Cez pr§zdniny som sa ġmykol a padol do blata. 
 

 

4. Oliver KostolanskĨ, 3. D  
 

Cez pr§zdniny budem na k¼palisku a doma 

oddychovaŠ. 

 

Najviac sa mi p§ļili TopoŎļianky bol tam 

zber hrozna a vĨroba v²na. 

 

KeŅ som na ryb§ch a potkol som sa o 

koreŔ a padol som do vody. 

 

Samuel Peter a Ġimon Peter, 6. A 

 

Naģi robotici v Ģpanielsku 

 

Dva robotick® t²my naġej ġkoly pod 

veden²m p§na uļiteŎa Gaģiho dostali 

pozv§nku do Ġpanielska na prest²ģne 

podujatie Euro Soccer Junior Contest 

2017, ktor® sa konalo 10. ï 11. j¼na 

2017 v Madride. Letenky a ubytovanie 

pre vġetkĨch ļlenov zabezpeļila 

ġpanielska nad§cia COTEC. 
 
 

Eur·pskej s¼Šaģe v robotickom futbale sa 
 

z¼ļastnil t²m mladġ²ch ģiakov XLC Younglings v zloģen² Peter Krajļ²k, 

Samuel Peter a Ġimon Peter, ktor² obsadili 4. miesto. Pozv§nku dostal i 

ġtvrtĨ ļlen t²mu ï Jozef HrdĨ, ktorĨ sa s²ce z rodinnĨch d¹vodov s¼Šaģe 

nemohol z¼ļastniŠ, ale svojou pr§cou poļas pr²prav na s¼Šaģ vĨrazne 

prispel k ¼spechu t²mu. 



DruhĨ t²m 0x584c43 v zloģen² Michaela 

Gaģiov§, Adam Herda a Adam Mikula sa 

prebojovali aģ do fin§le turnaja. Po rem²ze 
 

v riadnom ļase nasledovalo predŌģenie, v 

ktorom n§ġ t²m prehral o jedinĨ g·l s 

v²ŠaznĨm t²mom z Chorv§tska. 

 

KaģdĨ t²m musel pred porotou 

prezentovaŠ v angliļtine svoje roboty. T²m 

0x584c43 z²skal 1. cenu za najlepġ² 

projekt. 
 
 

VġetkĨm srdeļne blahoģel§me k vynika-

j¼cemu ¼spechu a Ņakujeme za skvel¼ 

reprezent§ciu naġej ġkoly! 

 
 
 
 

Anna Krajļ²kov§, z§stupkyŔa riaditeŎky ġkoly 

 

Ak§ bola cesta? 
 

Cesta bola dlh§, ale ubehla rĨchlo, aj 

vŅaka tomu, ģe lietadlo bolo veŎmi 

pohodln®. Bol kr§sny vĨhŎad a 

chv²Ŏami sme si aj pospali. 
 
 

Ļo sa tam vġetko dialo? 
 

T§to udalosŠ sa konala na ġtadi·ne 

Atletico de Madrid a bol tam z§roveŔ 

aj festival futbalu. Bol tam robotickĨ 

futbal, stolnĨ futbal, predv§dzali tam 

r¹zne futbalov® triky a hrala sa tam poļ²taļov§ hra FIFA 2017. 

 

Na kaģdom vĨlete, respekt²ve s¼Šaģi je veŎa z§ģitkov. Ak® m§te vy? 

Boli sme sa pozrieŠ na ġtadi·n kde hr§ Real Madrid, tieģ sme boli v 

z§bavnom parku a hrali sme Zorbing. 

 

bratia Peterovci, 6. A  


